
Biedrība „Latvijas petanka sporta federācija”
vienotais reģ. Nr.40008143066

Biedru kopsapulces protokols

2024. gada  23.martā
                                                                                             sapulces sākums plkst. 19.00

Sapulce notiek Salaspilī, Rīgas ielā 53 sākums plkst.12.00

Biedru kopsapulci sasaukusi biedrības „Latvijas petanka sporta federācija” (turpmāk – LPSF) valde
(pamatojoties uz 14.12.2021. LPSF ārkārtas biedru sapulces lēmumu un LPSF valdes 08.03.2024. valdes
lēmumu (protokols Nr.LPSF/08032024)), LPSF Statūtos noteiktā kārtībā par to 09.03.2024. rakstiski
paziņojot visiem LPSF biedriem,  informējot par sapulces sasaukšanas laiku, vietu, darba kārtību.

LPSF  biedru kopsapulci atklāj LPSF prezidents Kristaps Stepiņš. Tiek konstatēts, ka uz 23.03.2024. LPSF
ir 9 (deviņi)  biedri un  kopsapulcē  piedalās 6 (astoņi) biedri:

- biedrība „Sporta klubs „Boule”” (pārstāv Vilnis Frēlihs),
- Ventspils kērlinga klubs (pārstāv Inga Apmane);
- Rīgas petanka (pārstāv Beate Blūma, ar pilnvarojumu);
- JRFPC (jauniešu regbija, futbola un petankas klubs) “UPESCIEMA WARRIORS” (pārstāv    Juris

Silovs, ar pilnvarojumu);
- Biedrība “Sporta klubs “Petanks Ērģeme””  (pārstāv Mārtiņš Kreilis);
- Biedrība “Sport Boules Club Riga” (pāŗstāv Ando Paļeļunas, ar pilnvarojumu)

K. Stepiņš informē, ka sporta klubs “Upesciems” ar iesniegumu darījis zināmu, ka klubs 2024.gada sezonā
nepiedalīsies LPSF sacensībās.

Sapulces darbā piedalās arī LPSF valdes locekļi Kristaps Stepiņš (LPSF prezidents), Andris Padrevics,
Andis Paļeļunas  un Beate Blūma (vienlaicīgi arī, kā Rīgas petankas pārstāve).

LPSF biedru kopsapulce ir  lemttiesīga un var uzsākt darbu.

Biedri ar klusuma brīdi godina aizgājušo petankisti, Latvijas čempionātu dalībnieci Sabīni Stepiņu.

Atbilstoši  LPSF Statūtiem kopsapulci  vada  LPSF prezidents K. Stepiņš,  par protokolisti - Ingu Apmani
(„par”- 6 (seši),  „pret” -0, „atturas”- 0), nolemj vienbalsīgi balsu skaitīšanu uzticēt  Vilnim Frēliham.

Biedri apspriež valdes izsludināto Biedru kopsapulces darba kārtību, J.Silovs (JRFPC   “UPESCIEMA
WARRIORS”) sava kluba vārdā sapulcei ierosina darba kārtībā izskatīt divus  jautājumus: 1) B līgas
lietderībā Latvijas čempionātā, 2) LPSF valdes locekļa Ivara Dzenīša patvaļīgā sarakste ar Eiropas petanka
konfederācijas (CEP) valdi. Biedri apspriežoties secina, ka pirmais ierosinātais jautājums izskatāms
Latvijas čempionāta 2004.gada nolikuma izskatīšanas kontekstā, bet otrais – dienas kārtības jautājumā
“Dažādi”. Biedri ar vienbalsīgu balsojumu („par”- 6 (seši),  „pret” -0, „atturas”- 0) nolemj apstiprināto
valdes ierosināto dienas kārtību, mainot  jautājumu izskatīšanas secību un nolemjot, ka jautājumus, kas
saistās ar LPSF 2023.gada pārskatu – Ziņojums par gada pāŗskatu, Revīzijas komisijas ziņojums un Gada
pārskata apstiprināšana izskatīt attālināti 2024.gada 3.aprīlī.

 Darba kārtība:

1. Revīzijas komisijas vēlēšnas -  ziņo K. Stepiņš;
2. Latvijas čempionāta 2024.gada nolikums –  ziņo K. Stepiņš;
3. 2024.gada LPSF budžets - ziņo K. Stepiņš;
4. Dažādi - ziņo K. Stepiņš;



5. Ziņojums par LPSF  2024.gada pārskatu - ziņo K. Stepiņš;
6. Revīzijas komisijas ziņojums par LPSF  2024.gada pārskatu - ziņo K. Stepiņš;
7. LPSF 2024.gada pārskata apstiprināšana -  ziņo K. Stepiņš.

Kopsapulces norise:

1.
K.Stepiņs un Blūma (Rīgas petanka) par LPSF revidenti ievēlēt Kristīni Kalvīti (Rīgas petanka).

KOPSAPULCE   NOLĒMA :
Apstiprināt  par LPSF revidenti  Kristīni Kalvīti.

Balsojums -  „par”- 6 (seši), „pret”-0, „atturas”- 0.

2.

Latvijas čempionāta petankā nolikums.

K.Stepiņš ziņo, ka Latvijas čempionāta petankā nolikums ir pagājušā gadā detalizēti izstrādāts, un tam
nepieciešami tikai atsevišķi redakcionāli uzlabojumi un papildinājums ar jaunu disciplīnu – jauktajiem
trijniekiem, ja biedri par to nolems.

J. Silovs (JRFPC “UPESCIEMA WARRIORS”) rosina atteikties no savulaik paša ierosinātās Latvijas
čempionāta B līgas, kas neesot sevi attaisnojusi, jo kopējais Latvijas čempionātu dalībnieku skaits
samazinoties un pagājušā gadā B līgā startējuši tikai 9 dalībnieki.
Apspriežot šo ierosinājumu,  K. Stepiņš norāda uz to, ka, atbilstoši  Latvijas čempionāta petankā (turpmāk
– LČ) nolikumam,  vīriešu vienspēlēs pagājušā gadā ir izspēlēta B līga un 1-8 vietu ieguvējiem ir tiesības
2024.gadā spēlēt LČ A līgā. Valdes loceklis A.Paļeļunas vērš uzmanību uz to, ka, ir ziņas, ka ne visi no B
līgas spēlētājiem un ne visi no A līgas dalībniekiem vīriešu vienspēlēs  piedalīsies 2024.gada sacensībās,
kā rezultātā vīriešu vienspēlēs šogad B līga var arī neizveidoties, jo parādīsies brīvas vietas LČ  A līgā.
I.Apmane (Ventspils kērlinga klubs) vērš visu uzmanību uz LČ petankā nolikuma 5.nodaļu, kur jau ir
iestrādāti visi  paredzamie gadījumi – kad ir notikusi iepriekš B līga, kad nav notikusi, kad ir pieteicies
konkrēts spēlētāju skaits utml., kā ir jārīkojas katrā gadījumā. Valdes loceklis A.Padrevics papildina ar
informāciju, ka, piemēram 5.1.5.4. punktā ir paredzēts gadījums, kāds varētu izvērsties šogad, ja uz
čempionātu kopumā ir pieteikušies 33-40 spēlētāju, bet no 2023. gada A un B līgas spēlētājiem nav
iespējams nokomplektēt 32 spēlētājus, - uz brīvajām vietām tiek rīkotas pārspēles, tikai kalendārā ir
savlaicīgi jānosaka pieteikšanās vīriešu vienspēlēm, un, iespējams, arī jauktajām dubultspēlēm. Balsojot
par J.Silova ierosinājumu likvidēt B līgu, biedru balsojums - par”- 1 ((JRFPC “UPESCIEMA
WARRIORS”), „pret”-4 (Ventspils kērlinga klubs, biedrība „Sporta klubs „Boule””, Rīgas petanka,
Biedrība “Sport Boules Club Riga” ) „atturas”- 1 (viens) “Sporta klubs “Petanks Ērģeme”.

Biedri nolemj saglabāt B līgu.

K. Stepiņš ierosina  grozīt Nolikuma 1.2.2.3. punktu, papildinot to ar jauktajiem trijniekiem.
Balsojums -  „par”- 6 (seši), „pret”-0, „atturas”- 0

J. Silovs (JRFPC “UPESCIEMA WARRIORS”) ierosina vairs neatļaut klubu spēlētājiem veidot jauktās
komandas, izņemot  tikai jauktos divniekus, jauktos trijniekus un veterānu trijniekus, to motivējot, ka tas
neveicinot stipru klubu izveidi. I.Apmane (Ventspils kērlinga klubs) atceras, ka VKK ilgstoši ir pretoties
ierosinājumiem atļaut veidot jauktās komandas, līdz piekritis, un pašbrīd tam ļoti lielu risku nesaskata- ir
jāpaiet vairākiem čempionātiem, lai to novērtētu, taču pieņemtajiem lēmumiem ir jābūt konsekventiem,
spēlētāji jau veido 2024.gada komandas, tāpēc tagad pavasarī nebūtu pareizi mainīt šo noteikumu, rosina
pie šī lēmuma atgriezties rudenī, tūlīt pēc LČ.

Biedri balsojot par J.Silova ierosinājumu par”- 3 (trīs), „pret”-3 (Rīgas petanka, VKK, Boule), „atturas”- 0
,  Nolikumā grozījumus neizdara.



Izskatot Nolikumu, biedri vienbalsīgi nolemj izdarīt atsevišķus nebūtiskus redakcionālus labojumus
punktos 1.3.3., 1.5.2,  1.5.3., 5.2.2.1., 1.pielikuma 3.punktā, mainīt 4.1. punkta apakšpunktu  numerāciju.

Apspriežot 4.2.punkta redakciju, ņemot vērā licencētu tiesnešu trūkumu, K.Stepiņš ierosina 4.2. punktu
izteikt sekojoši;

“LČ spēles tiesā tikai nespēlējoši (izņemot jauktās dubultspēles, jauktos trijniekus un trijniekus)
LPSF licencēti tiesneši, vai LPSF uzaicināti citu valstu petankas federāciju licencēti tiesneši.

I.Apmane un J.Silovs ierosina mainīt žūrijas sastāvu, no tās izslēdzot I.Dzenīti. I.Apmane ierosina žūrijā
iekļaut Vilni Frēlihu, saņemot viņa piekrišanu. Biedri balsojums par grozījumiem 4.3.2. punktā - „par”- 5
(pieci), „pret”-0, „atturas”- 1

Balsojot par Latvijas čempionāta petankā  nolikuma grozījumiem,

KOPSAPULCE   NOLĒMA :
Apstiprināt  Latvijas čempionāta petankā  nolikumu (pievienots protokolam  1.pielikumā)

Balsojums -  „par”- 6 (seši), „pret”-0, „atturas”- 0.

3.
2024.gada LPSF budžets.

K. Stepiņš iepazīstina ar  LPSF 2024.gada budžeta projektu.

Apspriežot ieņēmumu daļu,  Sporta kluba „Boule” pārstāvis Vilnis Frēlihs  rosina katram biedram noteikt
diferencētu biedru naudas maksājumu, atkarībā no tā sastāvā esošajiem biedriem. Ventspils kērlinga kluba
pārstāve Inga Apmane iebilst pret šādu jau atkārtoti no sporta kluba “Boule” izteiktu ierosinājumu,
argumentējot ka LPSF statūti paredz visiem biedriem vienādas tiesības, tajā skaitā, biedru sapulcē balsot ar
vienu balsi, neatkarīgi no kluba lieluma,  tātad arī  klubiem ir jāuzņemas vienādi pienākumi, un maksāt
biedru naudu ir viens no biedru pamatpienākumiem.
Balsojums V. Frēliha par ierosinājumu diferencēt biedru naudas lielumu  - „par”-1 (viens), „pret”- 5 (pieci),
„atturas”- 0. Priekšlikums nav pieņemts.
Apspriežot ieņēmumu daļu,  Sporta kluba „Boule” pārstāvis Vilnis Frēlihs rosina izskatīt nepieciešamību
uzlabo LPSF mājaslapu, biedri piekrīt, taču tā kā nav zināmas izmaksas, šo jautājumu lūdz V.Frēliham
izpētīt un informēt valdi.

Balsojot par  LPSF  2024.gada budžetu,

KOPSAPULCE   NOLĒMA :
Apstiprināt  LPSF  2024.gada budžetu  (pievienots protokolam  2.pielikumā)

Balsojums -  „par”- 6 (seši), „pret”-0, „atturas”- 0.

4.
Dažādi

4.1. K.Stepiņš informē, ka LPSF biedru iepriekš apspriestajā un valdes apstiprinātajā 2024.gada sacensību
kalendārā ir nepieciešams precizēt atsevišķu sacensību norises vietas - kopsapulces dalībnieki, savstarpēji
konsultējoties  precizē 2024.gada LPSF sacensību kalendāra norises vietas un aicina LPSF valdi savlaicīgi
publicēt Federācijas mājaslapā, nosakot arī garāku pieteikšanās termiņu vīriešu vienspēlēm, lai saprastu,
cik dalībnieku pieteiksies un, vai,  atbilstoši LČ Nolikumam, pirms tām pretendentiem jārīko vēl citas
sacensības.

4.2. K.Stepiņs atkārtoti informē LPSF biedrus par jautājumu, kuru biedru sapulces ievadā ierosināja izskatīt
arī JRFPC “UPESCIEMA WARRIORS” pāŗstāvis Juris Silovs par   LPSF valdes locekļa Ivara Dzenīša
izvērsto konfliktu ar Eiropas petanka konfederācijas (CEP) valdi, kas aizsākās Monako, Eiropas čempionātā
petankā espoiriem akreditācijas laikā, kad Latvijas izlasei tika atteikta dalība šajā čempionātā, jo viens no



izlases dalībniekiem bija jaunāks par Eiropas čempionātu norises  nolikumā noteikto vecumu, un pirms tam
no CEP puses apstiprinājums dalībai izņēmuma kārtā netika prasīts un saņemts. Kā savā 2023.gada
20.oktobra vēstulē LPSF prezidentu K.Stepiņu informēja  CEP viceprezidents Barnabas Novāks, I.Dzenītis
nepieņemami agresīvi uzvedies čempionāta laikā pie delegāciju kontroles galda un šo agresiju turpinājis e-
pasta  saziņā ar CEP prezidentu Maiku Pegu, izvirzot nepamatotas apsūdzības. Pie kam, e-pasta vēstule
sūtīta no LPSF oficiālās adreses, kas  tika uztverts, kā oficiālais LPSF viedoklis. CEP prezidents   aicinājis
I.Dzenīti personīgi nekavējoties bez ierunām atvainoties CEP un tā direktorātam. Diemžēl, arī pēc
vairākkārtējiem LPSF prezidenta K.Stepiņa un valdes locekļu aicinājumiem atvainoties CEP, I.Dzenīša
atvainošanās nav sekojusi. CEP savā 16.02.2024. vēstulē atkārtoti interesējas par mēriem, kurus LPSF ir
pieņēmusi saistībā ar Ivara Dzenīša  agresīvo uzvedību un izteiktajiem apvainojumiem CEP amatpersonām.

J. Silovs uzsver, ka līdz šim LPSF bijušas abpusēji cieņpilnas attiecības, un šāda I.Dzenīša uzvedība
starptautiskajā organizācijās, pārstāvot Latviju, nav pieņemama, tā grauj visas LPSF prestižu. I. Apmane
uzsver, ka cilvēciski vēl varētu izskaidrot sašutumu, uzzinot CEP amatpersonu  lēmumu (kaut arī  tā ir pašu
vaina, nespējot izlasīt nolikumā skaidri un gaiši uzrakstīto, bet pieņemot  par atļauto sev vēlamo
interpretāciju), taču nekādi nav attaisnojama  agresīvā sarakste no  LPSF e-pasta, jo pirmkārt, vienpersoniski
Federāciju var pārstāvēt tikai prezidents, otrkārt, nepamatoti pārmetumi un apvainojami CEP amatpersonām
nav pieņemami nekādā veidā, tāpat kā atteikšanās atvainoties CEP amatpersonām. I.Apmane un J. Silovs,
LPSF valdes loceklis A.Padrevics uzskata, ka I.Dzenīša darbība neatbilst LPSF statūtos noteikto biedra
pienākumu – augsti turēt federācijas labo vārdu un nepieļaut rīcību, kas grauj tās reputāciju sabiedrībā (5.2.5.
punkts), kā rezultātā I.Dzenītis ir zaudējis biedru uzticību un vairs nevar pildīt LPSF valdes locekļa
pienākumus. I.Apmane vērš  biedru uzmanību uz apstākli, ka CEP ir aicinājusi LPSF valdi vērst konkrētas
sankcijas pret  I.Dzenīti, pretējā gadījumā, tādas varētu arī tikt izvirzītas pret visu federāciju, kas varētu
novērst pie visiem spēlētājiem negatīvām sekām, un pareizi būtu bijis, ka LPSF valde jautājumu par
neuzticības izteikšanu (atbrīvošanu, atsaukšanu) valdes loceklim būtu  iekļāvusi likumā noteiktā kārtībā
izziņotajā  biedru sapulces dienas kārtībā.  Sporta kluba  “Petanks Ērģeme””  pārstāvis Mārtiņš Kreilis rosina
noteikt I. Dzenītim aizliegumu uz kādu laiku pārstāvēt Latviju (kā spēlētājam un LPSF pārstāvim)  CEP
organizētās sacensībās.  K.Stepiņš  rosina biedrus balsot par neuzticības izteikšanu Ivaram Dzenītim,
atbrīvojot no LPSF valdes locekļa amata, un nosakot 1 gada aizliegumu pārstāvēt Latviju (kā spēlētājam un
LPSF pārstāvim)  CEP organizētās sacensībās.

KOPSAPULCE   NOLĒMA :
1. Atbrīvot (atsaukt) Ivaru Dzenīti LPSF valdes locekļa amata pienākumu pildīšanas

Balsojums -  „par”- 4 (četri) , „pret”-1 (viens) (biedrība „Sporta klubs „Boule””),  „atturas”-  1
(viens) (Biedrība “Sport Boules Club Riga”)

2. Noteikt 1 (viena) gada aizliegumu pārstāvēt Latviju (kā spēlētājam un LPSF pārstāvim)  CEP
organizētās sacensībās

Balsojums -  „par”- 6 (seši), „pret”-0, „atturas”- 0.

  4.3.  K. Stepiņš informē, ka  24.07.2024. LPSF saņēma Sporta kluba  “Petanks Ērģeme” spēlētāju vēstuli,
kurā  federācija  tiek informēta par starpgadījumu Latvijas klubu kausa izcīņas laikā, uzskatot, ka LPSF
valdes locekle B.Blūma esot draudējusi un psiholoģiski aizskārusi Sporta kluba  “Petanks Ērģeme” spēlētāju
Leldi Stūri, kā rezultātā sabojājusi spēli kā Leldei, tā kluba komandai, uzskatot to par nesportisku rīcību, kas
nav savienojama ar atrašanos LPSF valdes locekļa amatā.
I. Apmane uzskata, ka jautājums ir saasināts no abām pusēm, taču viņas skatījumā,  B. Blūmai nebija tiesības,
kā sacensību dalībniecei, citai sportistei aizrādīt un saukt policiju LPSF sacensību  laikā par jautājumu, kas
nav aktuāli un neatliekami risināms policijas kompetences jautājums - šādos gadījumos būtu mierīgi jāvēršas
pie sacensību tiesneša vai žūrijas. B. Blūma uzskata, ka suņa labturības jautājums ir ļoti svarīgs un ar augstu
prioritāti, ko kopsapulces dalībnieki arī neapstrīd, taču izvirza jautājumu, vai situācija prasīja neatliekamu
rīcību. Biedri apspriežoties nonāk pie secinājuma, ka B.Blūmas rīcība ir bijusi asa, ko izsaucis viņasprāt
saskatīts dienesta suņa labturības pārkāpums, taču konkrētai situācijai  pārsteidzīga, nesamērīga un
sacensību laikā arī nepieņemamā veidā risināta, taču  tā nav  pamats, lai lemtu par B.Blūmu atstādināšanu
no LPSF valdes locekļa amata pienākumiem.



KOPSAPULCE   NOLĒMA :
Nevirzīt balsošanai jautājumu par B.Blūmas sodīšanu vai atbrīvošanu (atsaukšanu) no LPSF valdes
locekļa amata.

Balsojums -  „par”- 5 (pieci), „pret”-0, „atturas”- 0 (viens- nepiedalās);

4.4. K.Stepiņš aicina nobalsot par jau iepriekš vairākkārt apspriesto Latvijas čempionāta TIR  iegūto ranga
punktu aprēķināšanu līdzvērtīgi pārējo sacensību ranga punktu aprēķinam.

KOPSAPULCE   NOLĒMA :
Latvijas čempionāta TIR disciplīnā iegūto ranga punktu aprēķināšanu veikt līdzvērtīgi pārējās
Latvijas čempionāta disciplīnās iegūto ranga punktu aprēķinam.

Balsojums -  „par”- 6 (seši), „pret”-0, „atturas”- 0.

Sapulces vadītājs   Kristaps Stepiņš

Protokolēja Inga Apmane


